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Novým rektorem Univerzity Karlovy byl zvolen Václav Hampl
PRAHA 26. října (ČTK) - Akademický senát dnes zvolil novým rektorem Univerzity Karlovy svého bývalého předsedu
Václava Hampla, který působil na 2. lékařské fakultě. V únoru po jmenování prezidentem republiky by měl v čele
největší a nejstarší české univerzity vystřídat fyzika Ivana Wilhelma, který je rektorem už druhé tříleté funkční období.
Ze sedmdesátičlenného senátu bylo potřeba ke zvolení nejméně 36 hlasů. Hampl jich dostal 46, ale až ve třetím kole.
V prvním
kole s ním soutěžili bývalý děkan 1. lékařské fakulty Štěpán Svačina a proděkan 3. lékařské fakulty Michal Anděl.
Anděl vypadl
v kole prvním a ve druhém Svačina. Hampl v něm dostal 35 hlasů, takže mu jeden hlas ke zvolení chyběl. Muselo
se proto konat
ještě kolo třetí, do kterého postoupil Hampl už jako jediný kandidát.
Kdyby ani ve třetím kole Hampl nedostal alespoň 36 hlasů, volba by se opakovala, ale už s jinými kandidáty. Členové
senátu, kteří zažili dvoje předchozí rektorské volby, vzpomínali na to, že Wilhelm, který byl silným kandidátem, byl
zvolen již v kole prvním.
Třiačtyřicetiletý Hampl po zvolení novinářům řekl, že za své hlavní cíle považuje rozvoj vědecké práce, zkvalitnění
doktorských studií a propojení fakult tak, aby univerzita fungovala jako jeden celek. Pracovat je také třeba na větší
mobilitě studentů i akademických pracovníků, uvedl. Nevidí možnost výrazně zvyšovat počet studentů, aniž by se to
projevilo na kvalitě.
Zavedení školného považuje za politické rozhodnutí. Z hlediska financování univerzit bude podle něj jen těžko zásadním
přínosem. Připustil jen, že může mít motivační charakter. Než bude zavedeno, musí být zajištěno, aby nebyli ze studia
vyloučeni
sociálně slabší studenti, dodal.
Vysokým školám podle Hampla chybějí peníze nejvíce v infrastruktuře a na mzdy akademických pracovníků. Řešení
nevidí jen ve zvyšování státní dotace, ale také v efektivnější činnosti univerzity a v komerčním využití vědeckých
poznatků. K tomu by mělo přispět větší propojení univerzitních pracovišť s průmyslem, dodal.
Odcházející rektor Wilhelm je přesvědčen, že se za jeho působení podařilo české studenty zapojit do výměnných
programů a univerzitu otevřít světu. Ze všech studentů, kteří studují v Česku, jich je 40 procent na Univerzitě Karlově,
připomněl. Akademičtí pracovníci se podílejí na značném počtu mezinárodních projektů. Univerzita se stala jak
vzdělávací, tak výzkumnou prestižní institucí. Aby se Česko dostalo na úroveň vyspělých evropských zemí, musí
univerzity vychovat kvalitní vědecké pracovníky. Svému nástupci proto popřál nejen mnoho úspěchu v posilování
doktorských studií, ale i větší podporu od státu.
Václav Hrníčko kš


